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Folketingets Social- og Indenrigsudvalg 

Folketingets Social- og Indenrigsudvalg har d. 3. oktober 2019 stillet følgende spørgs-

mål nr. 1 (alm. del) til social- og indenrigsministeren, som hermed besvares. Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Anni Matthiesen (V). 

Spørgsmål nr. 1: 

”Vil ministeren med henblik på et kommende samråd give en status på arbejdet med 

at gennemføre en evaluering af den nuværende planlægning og organisering af handi-

capområdet som beskrevet i forståelsespapiret mellem de røde partier? Spørgsmålet 

ønskes besvaret inden besvarelsen af SOU alm. del - samrådsspm. B og C.” 

Svar: 

Regeringen er optaget af at sikre, at der ikke sker en uhensigtsmæssig afspecialisering 

af tilbuddene på det specialiserede socialområde. Som spørgeren nævner, vil regerin-

gen derfor i samarbejde med relevante aktører gennemføre en evaluering af den nuvæ-

rende planlægning og organisering af området. Evalueringen er første skridt på vejen 

mod at kunne pege på løsninger, der sikrer, at tilbud ikke forsvinder eller udvandes, og 

at mennesker med handicap får tilbudt den hjælp, de har behov for.  

Det specialiserede socialområde er stort og komplekst, og en evaluering af området er 

en omfattende og kompliceret øvelse. Det er derfor vigtigt, at vi tænker os godt om, før 

vi sætter en evaluering i gang, så vi får beskrevet et design, der kan give os det bedst 

mulige grundlag for det videre arbejde. Der pågår derfor fortsat overvejelser om, hvor-

dan vi bedst griber opgaven an. 
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